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 Roste zájem o dotaci na zateplování či výměnu kotle 
Ředitel Státního fondu životního prostředí (SFŽP) Petr Štěpánek očekává narůstající zájem o 

dotaci na zateplování či výměnu kotle. Uvedl, že úřad ke konci minulého týdne registroval jen 
čtyři žádosti o dotaci, zatímco autorizovaných dodavatelů stavebních prací je již 1200. Dotaci v 
rámci programu Zelená úsporám nově poskytuje ministerstvo životního prostředí. S tím, že počet 
žádostí bude narůstat, souhlasí i nový ministr životního prostředí Ladislav Miko. „Ve fázi rozpra-
cování je projektů hodně, nemám obavy, že by o peníze nebyl zájem nebo nebyly využity," uvedl. 
Dotace na zateplování či výměnu kotle by se mohla týkat až 250 000 domácností. Letos by měl 
program nabídnout deset miliard korun, v příštích třech letech dalších 15 miliard korun. Peníze na 
nynější program si Česko opatřilo prodejem volných emisních povolenek Japonsku.  

Podle Štěpánka se podmínky programu nebudou dále zásadně měnit s ohledem na mezivládní 
smlouvu mezi ČR a Japonskem. „Možná ale přistoupíme k tomu, že umožníme započítat některé 
úpravy, které byly provedeny v minulosti," dodal.  

Lidé se k penězům dostanou prostřednictvím poboček České spořitelny, ČSOB, Komerční ban-
ky, LBBW Bank a UniCredit bank. Finanční ústavy nyní proškolují své zaměstnance, aby lidé 
mohli o dotace žádat na kterékoliv pobočce. Dále připravují zvýhodnění pro žadatele ve formě slev 
poplatků nebo snížených úroků.  

Zastavení kolem tří stovek dopravních staveb? 
Podle ministra dopravy Gustáva Slamečky kvůli nedostatku peněz v rozpočtu Státního fondu 

dopravní infrastruktury hrozí zhruba třem stovkám dopravních staveb zakonzervování. Příští rok 
podle něj na stavby a údržbu může chybět přes 50 mld. Kč. Na seznamu ohrožených staveb je 
například dálnice D3 mezi Táborem a Veselím nad Lužnicí, úseky budoucí dálnice D1 (nyní D47) 
na severní Moravě nebo spojení Brna s Vídní přes Mikulov. Na železnici se to týká například mo-
dernizace kolejišť v Břeclavi nebo tratě Praha, Libeň – Praha, Běchovice. 

Výstavba nových bytů v Česku v prvním čtvrtletí klesla o 8,9 % 
Výstavba nových bytů (tj. počet zahájených staveb) v Česku v prvním čtvrtletí klesla o 8,9 %. 

Nejvíce se podle údajů ČSÚ propadla nová výstavba v bytových domech, kde se počet zahájených 
staveb snížil o 30,7 %. Více než třetinový propad jejich objemu podle ČSÚ zčásti ovlivnila neob-
vykle vysoká srovnávací základna z loňského prvního čtvrtletí.. 

Neopadl zajíme o investice do nákupních center  
I přesto, že investice do nákupních center v České republice se letos prozatím neuskutečnily, tak 

zájem institucionálních 
investorů o tento seg-
ment podle realitní po-
radenské společnosti 
Cushman & Wakefield 
setrvává. „Zájem inves-
torů o investice do ob-
chodních center v České 
republice nadále trvá, a 
to zejména z důvodu 
udržitelných nájmů 
zvláště ve srovnání s 
VB a západní Evropou.“ 
říká Markéta Křížová, 
která se specializuje na 
nákupní centra v ČR a 
na Slovensku. 
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Síťový záznam videa pro bezpečnost v objektech  
Sistore MX NVS od společnosti Siemens je softwarová aplika-

ce pro síťový záznam videa z IP kamer, která operátorovi umož-
ňuje současné sledování živého obrazu, prohlížení záznamu, 
přehrávání a vzdálené připojování. Na jeden server s aplikací 
Sistore MX NVS lze připojit až 64 síťových kamer. 

S ohledem na růst zájmu uživatelů o IP kamery umožňuje apli-
kace Sistore MX NVS použít novou řadu síťových kamer značky 
Siemens. Díky tomu, že při použití síťových kamer značky Sie-
mens a Axis aplikace podporuje zpracování audio signálu (živě i 
ze záznamu), je navíc k dispozici potenciálně velmi důležitá 
informace pomáhající objasnit jednotlivé události. 

Sada Sistore MX NVS se používá v různých oblastech, např. v 
maloobchodu, při sledování silničního provozu, v dopravních 
prostředcích, bankách apod. Pokud jde o použití ve finančních 
institucích, vyhovuje Sistore MX NV požadavkům německých bezpečnostních předpisů pro banky 
(Die Standards der deutschen Unfallverhütungsvorschriften für Banken, tzv. UVV-Kassen). 

Záznam s megapixelovým rozlišením obrazu obsahuje více informací, což může být užitečné 
zejména při použití zabudované funkce digitálního zvětšení. 

Novinka v šetření s teplou vodou 
Zcela přesné nastavení množství vody a teplo-

ty při napouštění vany je šetrné k přírodním 
zdrojům, šetří energii a je kromě toho „pravým 
komfortem“. Díky elektronicky řízené soupravě 
Multiplex Trio E od Viega je nyní možné nasta-
vit teplotu a množství vody stisknutím tlačítka. 

Paměťová funkce se stará o možnost opětov-
ného individuálního vyvolání těchto nastavení – 
a to pro vícero uživatelů. Viega také zabalila 
tuto inovativní techniku za podpory studia Arte-
fakt Industriekultur do nového designu. To pře-
svědčilo také Německou radu pro design. Nová vanová souprava nese od veletrhu ISH 2009 znač-
ku „Design Plus“ pro nadprůměrný design. Komfortu sestavy Multiplex Trio E se v budoucnu 
nemusí nikdo vzdát, protože kompaktní obslužná jednotka s kombinovanou funkcí otáčení/
stisknutí je jednoduše umístěná na hraně vany nebo na stěně, kompaktní směšovací jednotka nevi-
ditelně pod dnem vany.  

Stejně jednoduchá jako instalace je obsluha. Aby došlo ke spuštění napouštění, stačí krátké po-
klepání na okrouhlou obslužnou jednotku; delším stisknutím se přepojí z napouštění vany na ruční 
sprchu. Zvolení teploty následuje otočením obslužné jednotky; současný stisk a otočení změní 
přítok. 

Vypínače dokáží zničit bakterie a viry 
Vypínače Merten, které na český trh dodává společnost 

Schneider Electric, jsou vyrobeny ze speciálního plastového 
materiálu, obsahujícího kladně nabité ionty stříbra. Ty reagují 
s mikroorganismy, které mají náboj záporný a tím chorobo-
plodné zárodky ničí. Na rozdíl od nejrůznějších desinfekčních 
prostředků ionty stříbra zabraňují dalšímu množení odolných 
mikroorganismů.  

„Tyto speciální vypínače jsou ideální především pro zdra-
votnická zařízení, ale i hotely, letiště, nádraží či školy a admi-
nistrativní budovy či úřady. Antibakteriální efekt je totiž trva-
lý a zůstává po celou dobu používání přístrojů,“ uvedla Jana Kaňovská ze společnosti Schneider 
Electric. Především však ionty stříbra nemají žádné vedlejší účinky na lidský organismus a nezatě-
žují životní prostředí. 

Elektronický bezpečnostní systém OASiS 
Jak rychle odkudkoliv z domu přivolat pomoc a to nejen v 

případě vloupání, ale třeba prostého uklouznutí v koupelně? 
Stačí mít bezpečnostní systém JA-80 OASiS s bezdrátovým 
tlačítkem RC-87od společnosti Jablotron Alarms. 

Bezpečnostní tlačítko RC-87 lze použít i víceúčelově. Vyu-
žít lze i jako dálkové ovládání spotřebičů. Díky propojení se 
systémem OASiS je možné tlačítko naprogramovat v bytě 
téměř na cokoliv, co uživatele napadne. Tlačítko může být nastaveno do více přijímačů současně, a 
tak při zapnutí poplachu například rozsvítí světla v bytě. 

Ženy z Vyžlovky svými akty vydělaly na plážové hřiště  
Akty odvážných 15 dívek a žen umožnily 

výstavbu veřejného hřiště na plážový volejbal 
a malou plážovou kopanou, které dnes bylo 
otevřeno v obci Vyžlovka na Kolínsku. Stavba 
za zhruba 240 000 korun, pořízená díky vý-
těžku z prodeje 900 kusů kalendáře Vyžlovka 
a její krás(k)y 2009, zahájila svůj provoz v 
rámci 1. ročníku festivalu Vyžlovský vodník 
09. 

Nové byty v Libereckém kraji výrazně zlevnily  
Zatímco v roce 2007 byla průměrná pořizo-

vací cena za metr čtvereční nového bytu 28 
071 korun a patřila v zemi k nejvyšším, loni 
se snížila zhruba o 14 procent na 24 160 ko-
run a je pod celostátním průměrem 26 518 Kč. 
Ve všech ostatních krajích loni pořizovací 
cena bytů rostla, výjimkou byl ještě Karlovar-
ský kraj. Tam Český statistický úřad zazname-
nal snížení pořizovací ceny zhruba o tři pro-
centa na 27 137 korun. 

SFDI letos vydá na cyklostezky dvojnásobek peněz 
Zatímco výstavby některých velkých silnic 

v ČR mají letos problémy s financováním, 
cyklisté se mohou radovat. Na výstavbu a 
údržbu cyklostezek vydá letos Státní fond 
dopravní infrastruktury (SFDI) 434 milionů 
korun, což je dvojnásobek oproti loňsku. V 
roce 2001 přitom začínal SFDI s 12 miliony 
korun. Objem podpory státu trvale roste, řekl 
náměstek SFDI Jaroslav Krauter. 

Obce u Velkých Pavlovic lákají na parcely  
Obce v okolí Velkých Pavlovic na Břeclav-

sku se snaží čelit úbytku počtu obyvatel vý-
stavbou. V územních plánech kreslí nové 
obytné čtvrtě a zasíťovávají pozemky. Tuto 
taktiku zvolily například Velké Pavlovice i 
sousední Němčičky, a vyplatila se, o pozemky 
je zájem, řekli starostové. V Pavlovicích se 
rozhodli rodinnými domy zastavět tamní me-
ruňkové sady. Radnice území zasíťovala a 
postavila už většinu silnic. Všech 75 parcel 
pro stavbu rodinných domů je rozebraných. V 
nové čtvrti Padělky se počítá také s pěti byto-
vými domy s asi 50 byty. 

Vedení Slaného trvá na výstavbě parkovacího domu 
Někteří obyvatelé projekt označují za mega-

lomanský a tvrdí, že pro město velikosti Sla-
ného znamená podobná stavba zbytečný lu-
xus. Místostarosta Jaroslav Hložek řekl, že 
Slaný parkovací dům potřebuje a při rozdělení 
splatnosti nákladů do více let nebude tato 
investice pro městskou pokladnu představovat 
výraznou zátěž. 

V Králově Dvoře dokončili stavbu sportovní haly 
Budova byla zkolaudována a koncem červ-

na se počítá s jejím slavnostním otevřením. S 
dostavbou haly, kterou by již na podzim měli 
využívat školáci, byla spojena řada problémů. 
Původní firma stavbu kvůli finančním problé-
mům nedokončila, město proto muselo vyhlá-
sit nové výběrové řízení. Termín dokončení 
tak nebyl dodržen. 
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Zlín nechystá omezovat investice 
Zlínská radnice nečeká, že bude muset letos 

kvůli dopadům světové finanční krize omezo-
vat některé z plánovaných investičních akcí. 
Krajskému městu sice proti původnímu před-
pokladu klesly do dubna příjmy zhruba o 25 
milionů korun, ztrátu by ale chtělo pokrýt 
plánovanými úsporami a efektivnějším naklá-
dáním s penězi na provoz. 

Brno kvůli krizi přijde až o tři čtvrtě miliardy 
Až o tři čtvrtě miliardy korun, tedy o deset 

procent, by se letos mohly vlivem ekonomické 
krize snížit daňové příjmy města Brna. Magis-
trát vychází z odhadu ministerstva financí. 
Výpadek ale neohrozí naplánované investiční 
akce. Město také na rozdíl od jihomoravského 
krajského úřadu neuvažuje o investičním úvě-
ru. 

NSS zrušil verdikt o dálnici D8  
Nejvyšší správní soud (NSS) tento týden již 

podruhé zrušil rozsudek, jímž Krajský soud v 
Ústí nad Labem zamítl žalobu ekologů proti 
územnímu rozhodnutí o umístění stavby dálni-
ce D8 mezi Lovosicemi a Řehlovicemi. Roz-
sudek krajského soudu byl nepřezkoumatelný. 
Kasační stížnost podaly ekologické organizace 
včetně Dětí země a jedna fyzická osoba. 

Říčany připravují stavbu kanalizace 
Bude stát kolem 176 milionů korun. Město 

na to požádalo o dotaci z unijního Operačního 
programu Životní prostředí. Kanalizace se 
bude rozšiřovat v Říčanech a v městských 
částech Radošovice a Pacov, nedávno už byla 
dokončena ve Strašíně. 

Nejvyšší soud chce přestavět sousední dům  
Nejvyšší soud (NS) chce přestavět a využít 

pro své potřeby zchátralý dům v Bayerově 
ulici, který sousedí s hlavní budovou soudu. 
Objekt už soudu patří, jeho úprava bude stát 
kolem 280 milionů korun. NS podle všeho 
letos získá první část potřebných peněz a za-
čne stavět. „Zbytek prostředků snad dostane-
me příští rok," řekl mluvčí soudu Petr Knötig. 
O projektu jednala předsedkyně NS Iva Bro-
žová s ministryní spravedlnosti Danielou Ko-
vářovou. Jednání však nemělo žádný konkrét-
ní výstup. 

Průměrná pořizovací hodnota bytu loni stoupla 
Průměrná pořizovací hodnota bytu v loň-

ském roce vzrostla o 14,9 procenta na 2,41 
milionu korun. Metr čtvereční obytné plochy 
zdražil v průměru o 6,5 procenta na 31 700 
Kč. Pořizovací hodnota všech loni dokonče-
ných objektů k bydlení stoupla na 91,5 miliar-
dy korun. Vyplývá to z analýzy bytové výstav-
by v roce 2008, kterou zveřejnil Český statis-
tický úřad.  

Průměrná obytná plocha jednoho bytu se u 
loňské výstavby zvýšila meziročně o osm 
procent na 76 metrů čtverečních. Podobně 
vzrostla také užitková plocha na 107 m2. Na 
jeden bytový dům postavený v loňském roce 
podle ČSÚ připadalo zhruba 20 bytů a 4,6 
podlaží.  

Bydlení na golfovém hřišti 
Golfový areál Beroun Golf Resort se na-

chází na východním okraji Berouna v lokali-
tě Na Veselé a přímo navazuje na městskou 
zástavbu. Do Prahy lze odsud autem dojet za 
20 minut. Rozloha golfového hřiště činí 65 
hektarů rovného i mírně kopcovitého terénu. 
Členům a návštěvníkům nabídne vedle golfu 
i pohodlné zázemí – šatny, klubovnu, well-
ness a fitness centrum, vnější bazén, restau-
race a variabilní kongresové centrum. Sou-
částí celého 70hektarového areálu je i obytný soubor apartmánových a řadových domů určených k 
trvalému bydlení.  

Investorem projektu je společnost Tifannys s.r.o. Architektem hřiště je zkušený kanadský specia-
lista Les Furber, člen výkonného výboru Asociace amerických golfových architektů, jenž se podí-
lel i na golfovém hřišti na Karlštejně. Generálním dodavatelem je firma JEŽ s.r.o. 

Beroun Golf Resort je jedním z mála golfových areálů, které nabízejí i rezidenční bydlení -  23 
řadových rodinných domů a 27 apartmánů s překrásnými výhledy do okolní přírody a na golfové 
hřiště. Vzdušná architektura upoutá pozornost i těch, kteří nejsou vyznavači „zeleného sportu“. 
Charakteristickým znakem řadových a apartmánových domů je lineární a tvarová jednoduchost s 
důrazem na nadčasovost použitých materiálů, jako je kámen, sklo nebo dřevo.  

Tato kombinace vytváří moderní architekturu, která je citlivě zasazena do okolní krajiny. Samot-
ná stavba rezidenční části projektu začala ve druhé polovině roku 2007 a v současné době je těsně 
před dokončením. Celý obytný soubor bude novým majitelům předán ve třetím čtvrtletí tohoto 
roku. V nabídce zbývají poslední byty, solitérní vily a několik řadových domů. Vzhledem k vysoké 
poptávce po tomto typu bydlení plánuje investor výstavbu dalších dvou bytových domů. 

Nízkoenergetický Dům snů vztyčil glajchu 
Podle přísloví Postav dům, zasaď strom 

a zploď syna bylo zahájeno natáčení nové 
reality show TV Nova Dům snů. V této 
reality show bude ve hře projekt v hodno-
tě 10 miliónů korun a lukrativní pozemek 
za zhruba tři milióny korun, navíc v loka-
litě, která patří v okolí Prahy k nejžáda-
nějším. Pozemky zde prodává společnost 
Skanska.  

Projekt, který je dílem architekta Josefa 
Smoly, je mimořádnou nízkoenergetickou 
stavbou, která u nás zatím nemá obdoby. 
Stavitel se stal mediálním partnerem jako 
jediný z časopisů segmentu B-B. Od září 
se proto budeme postupně věnovat přípravě stavby, samotné výstavbě a technickým novinkám 
v TZB. 

Projekt Kolovrátek před dokončením 
Bytový projekt Kolovrátek developerské společnosti CODECO v těchto dnech finišuje s hrubou 

stavbou. Tři nízkopodlažní domy se 43 bytovými jednotkami po svém dokončení nabídnou příjem-
né bydlení v klidné městské části Kolovraty v jihovýchodní části Prahy 10. Výstavba domů byla 
zahájena v září 2008 a její dokončení se plánuje na prosinec letošního roku. Stavbu realizuje gene-
rální dodavatel ČKD PRAHA DIZ. V současné době je hotová hrubá zděná stavba s monolitickými 
stropními deskami, jsou osazeny krovy a na budově C je již osazena střecha včetně krytiny.  

Plzeňský Hamburk zažije stavební boom 
Developerská společnost UBM Bohemia se 

v současné době intenzivně věnuje přípravám 
nového projektu Hamburk ve stejnojmenné 
lokalitě v centru Plzně. Tento nový projekt v 
sousedství designového hotelu Angelo přinese 
do západočeské metropole více než 12 000 m2 
kvalitních kancelářských ploch, luxusních 
bytů a nebytových prostor pro obchody a 
služby. Projekt má platné územní rozhodnutí, 
nyní se zpracovává dokumentace pro vydání 
stavebního povolení. UBM Bohemia plánuje 
zahájit výstavbu začátkem příštího roku. 
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Robert Špott se stal 
výkonným ředitelem 
SYNER, s.r.o.  Do 
SYNER, s.r.o., přišel 
v roce 2006, vedením 
stavební společnosti byl 
pověřen s účinností od 1. 
července 2008. Hovoří 
plynně anglicky a rusky. 

Tomáš Kácha byl jmenován novým vedou-
cím obchodní jednotky Design Software Divi-
sion CZ/SK. Kácha byl jmenován do pozice 
Business Unit Manager Design Software Divi-
sion a bude moci uplatnit více než desetiletou 
zkušenost z Business Development Manager 
pro oblast stavebnictví a architektury. 

Petr Hlavatý nahradil Milana Řepku na 
pozici tiskového mluvčího společnosti 
HOCHTIEF CZ. 

Kevin Lucey je finanč-
ním ředitelem společnosti 
Quinlan Private Golub 
(QPG), má na starosti 
financování, strukturaliza-
ci a vztahy s investory pro 
projekty QPG v regionu 
střední a východní Evro-
py. V minulosti působil 
jako náměstek ředitele u 
Quinlan Private a podílel se na akvizici nemo-
vitostí v hodnotě miliardy eur po celé Evropě. 
Kevin získal bakalářský titul v oboru obchodu 
a práva na University College Dublin a magis-
terský titul v účetnictví na Michael Smurfit 
Graduate School of Business tamtéž. 

Zákon o veřejných zakázkách 
16. 6. 2009 Lisabonská 4, Praha 9  
Přednáška Mgr. Tomáše Machurka, spoluau-

tora návrhu zákona č. 137/2006 Sb. o veřej-
ných zakázkách, se zaměří na aktuální i při-
pravovanou legislativu v oblasti veřejných 
zakázek. Obsahem semináře bude vymezení 
základních pojmů z hlediska možných výkla-
dových problémů, dále zadávací dokumentace 
a technické podmínky, způsoby prokazování a 
posouzení kvalifikace, průběh zadávacích 
řízení, veřejné zakázky malého rozsahu, rám-
cové smlouvy, opravné prostředky, dohledová 
činnost ÚOHS, atd. Více na internetové adrese 
www.studioaxis.cz. 

 
Začíná mezinárodní veletrh Real Vienna 

Ve dnech 26. – 28. května 2009 se na výsta-
višti Messe Wien ve Vídni uskuteční meziná-
rodní realitní a investiční veletrh Real Vienna 
2009. Čtvrtý ročník veletrhu se rovněž zaměří 
na oblast střední, východní a jihovýchodní 
Evropy a má se stát platformou pro navazová-
ní obchodních vztahů, výměnu informací a 
know-how. 

Hochtief CZ omylem opět v insolvenci  
Městský soud v Praze zahájil insolvenční řízení s přední tuzemskou stavební společností Hoch-

tief CZ. Návrh podala liberecká firma Alga cz, které Hochtief údajně dluží více než 700 000 korun 
za montážní práce. Mluvčí Hochtiefu Řepka však uvedl, že Alga cz chce insolvenční návrh kvůli 
svému omylu vzít zpět. „Podle dokladů, kterými disponuje naše společnost, podala dnes firma 
Alga cz u Městského soudu v Praze zpětvzetí svého návrhu na zahájení insolvenčního řízení. Ke 
zpětvzetí došlo v důsledku omylu společnosti Alga cz při podání návrhu, protože společnost Hoch-
tief CZ neměla s firmou Alga žádný smluvní vztah," uvedl Řepka. Alga cz poslala soudu návrh na 
zahájení insolvenčního řízení před dvěma dny. Tvrdila v něm, že dalšími věřiteli firmy Hochtief 
CZ jsou společnosti Spedos Vrata, Tenza, ThyssenKrupp Industrial Services a MPL Trading. Soud 
vyzval věřitele, kteří chtějí své pohledávky vůči Hochtiefu v insolvenčním řízení uplatnit, aby je 
přihlásili. Hochtief CZ už letos insolvenčnímu řízení čelil. Společnost Mramor Slivenec na něj v 
březnu podala insolvenční návrh kvůli údajné pohledávce přesahující 1,17 milionu korun za práce 
na výstavbě kancelářského komplexu na pražských Kavčích Horách. Soud insolvenční řízení za-
stavil poté, co návrh na něj firma Mramor Slivenec stáhla na základě vzájemné dohody obou pod-
niků.  

Stavební geologie – Geotechnika se přejmenovala 
Společnost Stavební geologie - Geotechnika, a.s. se v rámci jednotného nastavení své obchodní a 

komunikační politiky přejmenovala na ARCADIS Geotechnika a.s. Důvodem změny názvu je stále 
užší spolupráce s mezinárodní skupinou ARCADIS, ve které Stavební geologie – Geotechnika od 
roku 2002 působí. Václav Hořejší, předseda představenstva a ředitel společnosti, v této souvislosti 
uvedl: „Přejmenováním společnosti na ARCADIS Geotechnika jsme se přihlásili k propojení naší 
společnosti se skupinou ARCADIS, která disponuje nejvýznamnějšími světovými odborníky a 
používá nejnovějšími trendy a technologie v oblasti geotechnického a enviromentálního inže-
nýrství.” 

CPI Group loni vydělala 
Investorská a developerská skupina CPI 

Group dosáhla v loňském roce pozitivního hos-
podářského výsledku. Čistý zisk skupiny v roce 
2008 činil 1,7 miliardy korun, hodnota aktiv 
skupiny se zvýšila o celých 18 % na 24,5 mili-
ardy korun. „S přihlédnutím k situaci na realit-
ním trhu jsem s výsledky loňského roku spoko-
jen,“ uvedl Zdeněk Havelka, předseda předsta-
venstva CPI Group. „Zisk ovlivnily především 
tržby z pronájmu nemovitostí, které jsou stabil-
ní složkou příjmů skupiny a dlouhodobě zaznamenávají nárůst. V loňském roce tyto tržby dosáhly 
částky 524 milionů korun, což představuje navýšení o 21 % oproti předchozímu roku. Hodnota 
investic do nemovitostí sice mírně poklesla na 13,2 miliardy, důvodem jsou ale prodeje, které měly 
naopak pozitivní vliv na celkový zisk,“ dodal Havelka. Čísla vykazují i další ukazatele hospodář-
ského výsledku. Bilanční suma vzrostla oproti předchozímu roku o 12 % na 24,6 miliardy korun. 
Hodnota spravovaných aktiv dosáhla částky 24,5 miliardy korun, což představuje osmnáctipro-
centní nárůst oproti roku 2007. Přírůstek zaznamenal také vlastní kapitál společnosti, který se ze 
7,7 miliardy v roce 2007 zvýšil na loňských 8,9 miliardy. 

Otrokovická Toma loni zvýšila tržby 
Společnost Toma z Otrokovic na Zlínsku a její dceřiné firmy loni utržily zhruba 529,4 milionu 

korun. Představuje to meziroční nárůst o necelých 28 procent. Konsolidovaný zisk podniků po 
zdanění činil 75,3 milionu korun, loni to bylo 60 milionů. Vedení společnosti ve zprávě uvedlo, že 
nárůst hospodářského výsledku pozitivně ovlivnily především dokončené investice z předchozích 
let. Zisk firmy v průběhu loňského roku rostl i díky prodeji bytů. Toma se totiž kromě poskytování 
služeb podnikům, které působí v jejím průmyslovém areálu, v posledních letech začala intenzivně 
věnovat i developerské činnosti. Loni například prodala byty v bývalé administrativní budově ve 
Valašském Meziříčí, kterou rekonstruovala. Dokončila také výstavbu centra obchodu a služeb v 
Otrokovicích. Bytový dům letos v dubnu začala stavět i v sousedním Hulíně. Velký developerský 
projekt, v rámci něhož by mělo vzniknout několik bytových a asi 50 rodinných domů, nyní Toma 
připravuje v Kroměříži. Její generální ředitel Radek Heger už dříve řekl, že by je chtěla začít stavět 
příští rok a dokončit v roce 2011. Pozemky pro stavbu polyfunkčního domu loni koupila i v brněn-
ské části Žebětín.  
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